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INTERPELACJA 

dot. wdrażania praktyk "smart cities" w Szczecinie 

 

W rankingu z 2014 roku przygotowanym przez Department of Spatial 

Planning  Vienna University of Technology Szczecin znajduje się na  56 pozycji 

w Europie pod względem kreowania “inteligentnego miasta”. „Smart city” czyli 

„inteligentne miasto” to „miasto, które wykorzystuje technologie informacyjno-

komunikacyjne w celu zwiększenia interaktywności i wydajności infrastruktury 

miejskiej i jej komponentów składowych, a także do podniesienia świadomości 

mieszkańców”. Rozwiązania te polegają na projektowaniu przyjaznych  

dla człowieka i środowiska rozwiązań. 

Na podstawie art. 24, ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym proszę  

o odpowiedzi na poniższe pytania: 

 Jakie praktyki „smart cities” wdrożone zostały w Gminie Miasto 

Szczecin (GMS)? 

 Ilu mieszkańców GMS korzysta z Mobilnej Karty Miejskiej? Jakie 

ma zastosowanie, funkcje, z jakich usług można dzięki niej  



 

korzystać? Czy GMS ma w planach rozszerzenie jej 

funkcjonalności? Jeśli tak, to o co i kiedy.  

 Czy w Szczecinie odbywały się konferencje dot. „smart cities”?  

Czy takie konferencje są planowane? Czy GMS korzysta 

 z doradztwa osób zawodowo zajmującym się wdrażaniem praktyk 

„smart cities” w miastach? 

 Czy GMS wprowadziła bądź zamierza (kiedy?) wprowadzić, któreś 

z wymienionych  rozwiązań:  

o inteligentne drogi,  

o inteligentne zarządzanie odpadami,  

o monitoring stref zieleni (czujniki w glebie, lesie),  

o stały, ogólnodostępny (przez Internet) monitoring 

zanieczyszczenia powietrza oraz jakości wody,  

o inteligentne parkingi i oświetlenie,  

o inteligentne systemy transportowe,  

o living-lab’y, 

o inne – proszę opisać jakie. 

 Ile w GMS znajduje się ogólnodostępnych dla wszystkich 

mieszkańców hot spotów z dostępem do Internetu? Proszę o ich 

wykaz. Czy GMS planuje budowę kolejnych takich miejsc (jeśli tak 

to kiedy, w jakich lokalizacjach)? 

 

 



 

 

 Czy GMS w porozumieniu z miejskimi spółkami i podmiotami 

zewnętrznymi zamierza zwiększyć dostępność usług online  

dla mieszkańców? Np. poprzez portal, na którym  

na indywidualnych kontach mieszkańcy będą mogli zapłacić 

rachunki za media oraz ‘załatwić’ wszystkie sprawy urzędowe.  

 Czy GMS wspiera aktywny udział świadomego społeczeństwa  

w planowaniu i tworzeniu miasta? Jak zachęca mieszkańców  

do korzystania z nowoczesnych technologii (np. poprzez projekty 

edukacyjne dla osób wykluczonych cyfrowo), proszę wskazać czy GMS 

wspiera np. kursy dla seniorów, na których poznają nowe technologie 

czy uczą się jak korzystać z Internetu? Ile takich kursów 

zorganizowano w 2018 roku? 

 

Łączę wyrazy szacunku, 

Dariusz Matecki 


